
ÒLa llei ens reconeix joves f ins als 30, i val per a totÓ

actuar á

ÒNo em vaig plantejar fer el salt f ins que va n�ixer Junts per CatalunyaÓ

ÒNo pot ser que independitzar-se sol o amb parella sigui per anar a viure a

un pis compar titÓ

Per a alg� que ha estudiat ci�ncies pol�tiques, arribar al Parlament �s un somni fet realitat?MÕapassionava la

pol�tica i el funcionament de les administracions, les relacions internacionals i entre estats. �s cer t que molts

dels companys parlamentaris ens hem format en aquest �mbit, per� quan estudiava no mÕimaginava acabant en

la pol�tica activa i s� en el m�n de la consultoria.I qu� li va acabar por tant?El salt a la pol�tica nacional no meÕl

vaig plantejar f ins que va sorgir un nou par tit com Junts per Catalunya. Em va semblar un bon moment per

involucra-me i posar el meu granet de sorra. Volem trencar amb el discurs de la desafecci� pol�tica del jovent i

que es vegin representats en el debat parlamentari.Emancipar-se �s un dels maldecaps. Amb 31 anys, ho ha

aconseguit?Vaig marxar amb 17 anys de Tordera per estudiar a Barcelona, on vaig viure en un pis dÕestudiants.

Des de fa tres anys vaig tornar al poble, a les arrels, i on visc amb la meva parella. Ho tenia clar perqu� �s dÕon

em sento, per� tamb� hi va ajudar la complexitat per trobar un habitatge a Barcelona, molt m�s car que fora de

lÕ�rea metropolitana. �s un problema estructural que sÕarrossega des de la crisi del 2008 i que afecta molts

joves.Junts per Catalunya no estava dÕacord a regular preus de lloguer. Com sÕha dÕactuar?Tenim clar que el

drama per lÕhabitatge i lÕemancipaci� juvenil sÕha dÕemmarcar en un ple monogr�f ic entre tots els grups. SÕha de

treballar per aconseguir un parc de lloguer p�blic espec�f ic per a joves. No pot ser que lÕexperi�ncia

dÕindependitzar-se sol o amb parella sigui per anar a viure a un pis compar tit amb lÕobjectiu dÕabaratir el

lloguer.En la seva primera intervenci� denunciava la xacra de la viol�ncia masclista. La conselleria de

Feminismes �s una bona soluci� per avan�ar?La reforma dels depar taments de la Generalitat �s positiva i sÕha

de potenciar tot el que tingui a veure amb feminisme i igualtat en els propers anys. SÕha dÕafrontar dÕuna manera

transversal des dÕaltres  depar taments com el dÕInterior i Just�cia. Un dels reptes m�s impor tants �s aturar

aquest increment de la viol�ncia entre els m�s joves, perqu� �s preocupant.Una viol�ncia que sÕescola per les

xarxes socials.SÕha de treballar en educaci� i campanyes de sensibilitzaci� per reivindicar la igualtat. En un m�n

m�s digitalitzat tenim a lÕabast aplicacions i m�bils, per� tamb� mitjans per lluitar contra aquest tipus de

viol�ncia a les xarxes.Els joves estan m�s interconnectats per� m�s a�llats?No a�llats, per� sÕha de fer un bon �s

de la tecnologia perqu� �s un canvi de paradigma radical en tots els �mbits: educatiu, laboral i de relacions

socials. Una aposta dÕaquest govern ha de servir per visibilitzar en el model educatiu aquesta par t positiva de la

tecnologia, fomentant-ne un bon �s.Continua sent massa car estudiar a la universitat p�blica?M�s enll� de la

rebaixa del preu de la matr�cula i lÕequitat amb els graus i els m�sters, els que som del territori tenim els costos

sobrevinguts del transpor t. SÕhan de reclamar les beques de mobilitat per als qui no tenim les facultats a prop de

casa. Ens refermem en la necessitat dÕampliar els benef iciaris de la T-Jove m�s enll� dels 25 anys, perqu� la llei

ens reconeix com a joves f ins als 30, i aix� val per a tot.La nova llei de Joventut en qu� es notar�?SÕha de revisar,

perqu� tot i no ser gaire antiga, s� que est� un p�l desfasada amb els canvis tecnol�gics que sÕhan viscut. Els

propers mesos es far� el ple monogr�f ic de joventut, i les entitats de tot el pa�s podran par ticipar en el Congr�s

Nacional de Joventut per def inir un nou relat amb el m�xim de consens.Sense recursos la llei servir� de ben

poc.�s clar que faltar� inver tir en moltes de les mancances. Des de la direcci� general de Joventut sÕha

dÕinterpelálar totes les conselleries perqu� posin el focus en els joves, que s�n les persones que ens dirigiran en

un futur.Hi ha molts joves entre els represaliats. Com veu la protesta al carrer que acaba amb aldarulls i

detencions?S�n joves implicats en una causa tan impor tant com �s la lliber tat i en contra de la repressi� del pa�s

i dels nostres l�ders pol�tics. Des de la JNC tenim companys amb processos judicials ober ts a qui seguim donant



supor t com fem amb totes les lluites que ens identif iquen.Ha estat una bona idea reeditar el pacte de

govern?LÕacord dÕinvestidura es va tancar amb consensos prou impor tants, com ara afrontar la crisi actual i el

comprom�s inapelálable cap a lÕamnistia i lÕautodeterminaci�. �s la millor f�rmula per avan�ar en la coordinaci� i

revisi� de tots dos par tits per mantenir el 52% del vot independentista, fruit que es va assolir a les urnes.Conf ia

en aquesta taula de di�leg?Des de Junts per Catalunya ens mostrem esc�ptics veient la negativa que sempre

trobem de lÕEstat. I no deixem de reclamar que no seÕns hi veti lÕentrada amb lÕobjectiu dÕavan�ar cap a lÕamnistia i

aconseguir lÕautodeterminaci� com ens vam comprometre amb ERC. Altres q�estions poden tractar-se a les

taules bilaterals.Fer de la pol�tica una professi�, �s v�lid?Durant set anys he treballat a lÕ�mbit universitari. La

pol�tica lÕentenc per dedicar-hi durant un temps la teva visi� des de lÕ�mbit associatiu o professional, per� no per

dedicar-hi tota la vida. Tinc molt clar que vinc a donar el m�xim durant aquest interval de temps.I ser dona i jove

ho fa tot m�s complicat?No �s f�cil. Amb trenta anys i vivint amb parella tens projectes vitals que s�n dif�cils de

compaginar. Miro dÕorganitzar lÕactivitat parlament�ria de reunions, comissions i plens i deixar lliures alguns dies

a la setmana per escoltar el territori i reunir-me amb entitats i colálectius. Vol dir molta dedicaci�, i suposo que si

tingu�s f ills �s cer t que seria m�s complicat...Ha traslladar reptes del Maresme a la cambra?Tenim reptes

impor tant pel que fa a mobilitat un cop lliures de peatges. SÕha de replantejar la mobilitat amb la problem�tica de

Rodalies i apostar pel transpor t p�blic. SÕhan de connectar millor els pobles de la costa i de lÕinterior i indagar en

transpor ts m�s ecol�gics. Molts municipis tamb� ens traslladen les preocupacions en temes de salut i seguretat.
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